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В Стопанска академия 
„Димитър А. Ценов”, в 
рамките на четири тър-
жествени церемонии, се 
дипломираха абсолвенти-
те, придобили ОКС „бака-
лавър” и ОКС „магистър” 
от всички специалности 
и магистърски програми 
към четирите факултета. 

Облечени в академични 
тоги и барети, в присъст-
вието на своите родители, 
приятели и близки, дип-
ломантите получиха поз-
дравления и признание 
за положения труд през 
годините.

Поздравително слово 

по повод дипломирането 
на абсолвентите подне-
се ректорът, доц. Марин 
Маринов. С нескрито въл-
нение той приветства дип-
ломантите и им пожела 
да бъдат здрави, да бъдат 
осмислени и достойни 
хора и личности, да дават 
най-доброто от себе си и 

да даряват любов и уваже-
ние. „Винаги във Вашите 
действия, с гордо вдиг-
ната глава носете името 
на Стопанската академия 
и знайте, че във всич -
ко добро, което правите 
може да разчитате на нас”, 
каза ректорът в обръще-

нието си към дипломанти-
те. При получаването на 
дипломите абсолвентите 
бяха приветствани и от 
деканите на съответните 
факултети: доц. Румен Еру-
салимов – ф-т „Финанси”, 
доц. Маргарита Шопова – 
ф-т „Стопанска отчетност”, 
доц. Ваня Григорова – ф-т 

„Мениджмънт и марке -
тинг”, проф. Любчо Вара-
мезов – ф-т „Производ-
ствен и търговски бизнес”. 
Тържествените церемонии 
завършиха с ритуалното 
хвърляне на академичните 
барети пред сградата на 
Ректората.

ДИПЛОМИРА СЕ ВИПУСК ’2024

Свищовското висше учили-
ще отбеляза тържествено 88 
години от своето основаване. 
Патронният празник започна 
по традиция с изпълнение на 
военен духов оркестър пред 
сградата на Ректората. Под 
звуците на тържествен марш 
и предвождани от знаме -
носците на Академията бяха 
посрещнати ректорът доц. 
Марин Маринов и придружа-
ващите го представители на 
академичното ръководство. 
Сред гостите на празника 
бяха зам.-кметовете на об-
щина Свищов д-р Анелия 
Димитрова, д-р Станисла-
ва Стоянова и Иван Шопов, 
председателят на Общинския 
съвет – д-р Кристиян Кири-
лов, директорът на общинска 
Дирекция „Култура и културно 
наследство” и член на Съвета 

на настоятелите на СА „Д. А. 
Ценов” – д-р Росен Маринов, 
проф. Александру-Лучиян Ма-
ноле – ректор на Университет 
Артифекс – Букурещ, Румъния 
и носител на почетното зва-
ние „Доктор хонорис кауза” 

на СА „Д. А. Ценов”. 
Слово за патронния праз-

ник произнесе доц. Ирена 
Емилова – ръководител ка-
тедра „Мениджмънт”. Тя при-
помни, че Дарителят е на 60 
години, когато на 1 септем-

ври 1912 година завещава на 
Свищов всичко свое (оценено 
тогава на 5 млн. златни лева, а 
днес, по консервативни оцен-
ки, стойността на дарението 
далеч надхвърля сумата от 300 
млн. лева), и нарича жеста си 

„скромна лепта”. „Сигурно е, 
че тук на брега на белия Дунав 
остава една белокаменна 
сграда, която винаги ще чака 
идните поколения. … Да сме 
отговорни – към себе си и към 
другите! Смирени – пред ол-
тара на собствена си съвест. 
Мъдри – и в намеренията, и в 
делата си, за да сме достойни 
за стореното от Дарителя”, 
пожела доц. Емилова. 

В знак на признателност, 
пред паметника на Ценов 
бяха поднесени венци и цветя. 
Тържественото честване на 
патронния празник продължи 
с литийно шествие-поклоне-
ние до гроба на Дарителя в 
двора на манастира „Св. св. 
Петър и Павел”, където бе от-
служена панихида от Негово 
преосвещенство Никополски 
епископ Матей. 

Уважаеми колеги, 
скъпи студенти и докто-
ранти, приятели на Сто-
панска академия „Д. А. 
Ценов“ – Свищов,

Само след броени дни 
отново ще се възправим 
пред магическото усещане, 
стиснали ръцете на най-скъ-
пите си хора от семейството, 
че само трябва силно да си 
помечтаем и споделим въж-
деленията и мислите си, за 
да се сбъднат очакванията 
ни. В този сакрален момент, 
с ритуалното разчупване на 
питката с късмети на Бъдни 
вечер, с цялата си добро-
сърдечност и благодарност 
отправям сърдечните си бла-
гопожелания за здраве, мир 
и благоденствие, за сполука и 
успехи в добрите начинания. 

Искрено Ви желая, скъпи 
приятели и колеги, да пре-
живеете вълнуващо тези 
моменти на възторг и почуда, 
които ни правят с една йота 
по-добри, по-благородни, 
по-извисени и по-смислени, 
за да пристъпим в новата 
2025 година с вътрешната 
увереност, че ще направим 
всичко онова, което е по 
силите и възможностите ни, 
за да се сбъдне коледното 

вълшебство.
Нека си пожелаем тя да 

донесе мир! Да я посрещнем 
с вяра в себе си и надежда 
за бъдещето! Да надмогнем 
апатията и разделението, 
защото само единни, с кура-
жа и потенциала на всички 
нас, които принадлежим към 
академичната общност на 
любимата ни Алма Матер, 
можем да градим светлата 
й перспектива, в която бъде-
щите поколения да откриват 
шансовете си и своите въз-
можности за развитие. 

Нека благодарим на всич-
ки настоящи и бивши възпита-
ници, приятели и съмишлени-
ци за доверието и подкрепата 
към нашата Алма Матер! Нека 
Новата година прекрачи прага 
на домовете ни със здраве, 
любов и благоденствие!

Честито Рождество Христо-
во и щастлива Нова година!

Доц. Марин Маринов,
Ректор на СA „Д. А. Ценов”

Нека Новата година прекрачиНека Новата година прекрачи
прага на домовете ни със здраве, прага на домовете ни със здраве, 

любов и благоденствие!любов и благоденствие!

Академията тържествено отбеляза своя патронен празникАкадемията тържествено отбеляза своя патронен празник
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Ректорът на СА „Д. А. Ценов” 
участва в национална кръгла 
маса на тема „Финансова и ико-
номическа грамотност”, която 
се проведе под патронажа на 
министъра на образованието и 

науката. Доц. Марин Маринов 
участва в националния форум 
по покана на проф. Николай 
Марин – ректор на Югозападен 
университет „Неофит Рилски”, 
където се проведе събитието и 
д.ик.н Янка Такева – председа-
тел на Синдиката на български-

те учители. Сред участниците в 
кръглата маса бяха Емилия Ла-
зарова – зам.-министър на обра-
зованието и науката, Красимир 
Вълчев – народен представител, 
университетски преподаватели и 

учители. 
По време на 

дискусиите бе 
п о д ч е р т а н о , 
че финансова-
та грамотност 
е основата за 
осигуряване на 
стабилно иконо-
мическо и соци-
ално развитие. 

В  р а м к и т е 
на форума бяха 
поставени ос -
новите на парт-
ньорство между 
С в и щ о в с к а т а 

академия, ЮЗУ, УНСС и Шумен-
ския университет за провеждане 
на обучение на българските уче-
ници по финансова грамотност. 
Представени бяха подходи и 
иновативни практики при обуче-
нието по финансова грамотност 
на учениците. 

На специал-
на среща в СА 
„Д. А. Ценов” 
б е  в р ъ ч е н а 
п р е с т и ж н а -
та стипендия 
„Жените в биз-
неса – Джейн 
М. Клаусман” 
на Зонта Ин-
тернешънъл, с 
която е отли-
чена свищов-
ската студент-
ка гросмайстор и светов-
на вицешампионка по шах 
Нургюл Салимова. За тази 
цел в Академията гостуваха 
представителки на Зонта 
клуб – Велико Търново за-
едно със своя президент 
Снежана Хинова. Връчвайки 
сертификата за получената 
стипендия тя подчерта, че 
Нургюл е единствената от-
личена от България, една от 
трите победителки в Европа, 
като печели конкурса с най-
високата оценка, и е сред 

37-те души в цял свят, които 
получават стипендията в 
размер на 5000 щ. долара за 
представените бизнес идеи. 
Ареата, управляваща осем-
те Зонта клуба в България, 
подкрепи допълнително 
свищовската студентка със 
сумата от 600 лв. Снежана 
Хинова подари на Нургюл 
една жълта роза – символ 
на организацията и книгата 
„Аз съм” с истории на жени, 
променили с нещо нашия 
свят.

Свищовската студентка Нургюл 
Салимова спечели стипендия с 
най-високата оценка в Европа

В Стопанска академия 
„Димитър А. Ценов” празни-
кът на българските студенти 
– 8 декември, бе честван с 
тържествена церемония, на 
която по традиция бяха на-
градени изявени студенти. 
Сред гостите на събитието 
бяха д-р Кристиян Кирилов 
– председател на Общински 
съвет – Свищов, д-р Росен 
Маринов – директор Ди-
рекция „Култура и културно 
наследство” при Община 
Свищов и член на академич-
ното настоятелство, Ваня 
Дамянова – управител на 
Мусала Иншурънс Брокер и 
възпитаник на Свищовското 
висше училище. С привет-
ствие към свищовските сту-
денти и към академичната 
общност, тържествената 
церемония откри ректорът, 
доц. Марин Маринов. В чест 
на свищовските студен -
ти в аулата прозвуча сту-
дентския химн Gaudeamus 
igitur. Приветствия поднесо-
ха също председателят на 
Студентския съвет – докто-
рант Йоана Константинова 
и гости на тържествената 
церемония. 

Традиционното награж-
даване, което е основен 
акцент на студентския праз-
ник, тази година започна 

с изненадващ жест, който 
ректорът поднесе (извън 
сценария) към водещата це-
ремонията Маргарита Дон-
чева, посветила 50 години 
от съзнателния си живот на 
каузата Стопанска акаде-
мия. Ректорът й благодари 
за нейната отдаденост към 
семейството на СА „Д. А. 

Ценов” и й връчи плакет на 
Свищовското висше учили-
ще. С бурни продължителни 
аплодисменти и ставане на 
крака препълнената зала от-
даде заслужено признание 
на дългогодишния служител 
на Академията – Маргарита 
Дончева, която с голямо въл-
нение и благодарност прие 
отличието.

Наградата на Общински 
съвет – Свищов, учредена 
на името на Григор Начович 

(първият български минис-
тър на финансите), предсе-
дателят на Общинския съвет 
връчи на Димитър Митев, 
4 курс, спец. „Финанси”, с 
общ успех от следването 
до момента отличен 5.94. С 
грамота и парична награда 
ректорът отличи студента 
от 4 курс, ОКС „бакалавър”, 

редовна форма на обуче-
ние, постигнал най-висок 
успех по време на своето 
следване. Наградата получи 
Мартин Златев, 4 курс, спец. 
„Застраховане и социално 
дело”, с общ успех отличен 
5.94. 

В категория „Високи 
спортни постижения”, гра-
мота и парична награда 
получи Ивет Горанова – МП 
„Мениджмънт на търговска-
та дейност”, олимпийска 

шампионка по карате от 
Токио 2020, която завою-
ва и квота за Световните 
игри през 2025 г. в Китай. 
Със същата награда бе от-
личен и второкурсникът 
Марио Иванов, спец. „Сче-
товодство и контрол”, златен 
медалист индивидуално и 
носител на бронзов медал 
с отбора на Българската 
федерация по карате от Ев-
ропейското първенство по 
Шотокан карате ’2023.

Наградата за успехи в 
научноизследователската 
дейност получи Аница Де-
кова, IV курс, спец. „Иконо-
мика на търговията”, която в 
три поредни години печели 
студентския конкурс за есе, 
организиран от катедра „Ме-
ниджмънт”. Председателят 
на Студентския съвет обяви 
наградените в категорията 
„Активна студентска и об-
ществено-полезна дейност”, 
с които бяха отличени трето-
курсниците Виктория Бори-
сова от спец. „Икономика 
на търговията”, Красимир 
Ръжев от спец. „Застрахо-
ване и социално дело” и 
Николай Марчев от спец. 
„Стопанско управление”.

За осма поредна година 
Мусала Иншурънс Брокер, 
отпуска две стипендии за 

изявени свищовски студенти 
от специалност „Застрахо-
ване и социално дело” в раз-
мер на 1200 лв. всяка, както 
и платен летен стаж за сти-
пендиантите в централата 
на дружеството в гр. Варна. 
Стипендиите връчи Ваня 
Дамянова – управител на 
застрахователния брокер, с 
които бяха отличени първо-
курсниците Ивайло Василев 
и Александър Кръстев. 

След т ържественото 
честване на студентския 
празник, който бе отбелязан 
и с празничен бал с участи-
ето на Михаела Филева и 
Тома Здравков, председа-
телят на Студентския съвет 
и ректорът гостуваха в ДГ 
„Васил Левски” за да пре-
дадат събраните средства 
от дарителската акция за 
подпомагане на една от 
най-старите детски градини 
в България. Директорът на 
детската градина Антония 
Матова поясни, че средства-
та, дарени от академичната 
и студентската общности, ще 
бъдат използвани за закупу-
ване на сценични облекла и 
аксесоари за тържествения 
концерт, с който ще бъде 
чествана 80-годишнината 
на свищовската детска гра-
дина. 

С тържествена церемония и награди бе честван студентският празник С тържествена церемония и награди бе честван студентският празник 

Ректорът участва в национален Ректорът участва в национален 
форум под патронажа на МОНфорум под патронажа на МОН
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Международна науч-
на конференция на тема 
„Проблеми и предизви-
кателства пред иконо-
мическите наука и об-
разование през XXI век” 
се проведе в СА „Д. А. 
Ценов”, посветена на 80 
години Съюз на учените в 
България. Форумът бе от-
крит от доц. Красимира 
Славева – председател 
на СУБ – клон Свищов 
и член на УС на СУБ. 
Тя представи основни 
акценти от историята и 
дейността на СУБ и на 
клона в Свищов, и заяви, 
че Съюзът на учените в 
България ще продължа-
ва да има важно място в 
научния и обществения 
живот в страната, защото 
събира учени от различ-
ни области на науката и 
дава възможност да се 
изразяват становища по 
провежданата държавна 
политика в сферата на 
науката, научните из-
следвания и висшето об-
разование. 

Приветствия към учас-

тниците поднесоха зам.-
ректорът проф. Атанас 
Атанасов и проф. д.б.н. 
Диана Петкова – предсе-
дател на Съюза на учени-
те в България. С онлайн 
обръщение в конферен-
цията се включиха проф. 
д.ик.н. Росица Чобанова 
– от Института за ико-
номически изследвания 
на БАН и председател на 
секция „Икономически 
науки” към СУБ, доц. 
Лучия Гужуман – ръко-
водител департамент 
„Информационни техно-
логии и управление на 
информацията” в Акаде-
мията за икономически 
изследвания на Молдо-
ва, доц. Татяна Манас-
терска – зам.-ректор по 
студентска политика, 
обучение и междуна-
родно сътрудничество в 
Университета в Калиш, 
Полша, проф. Карлос 
Коелю – NOVA Универ-
ситет в Лисабон, Порту-
галия.

В международната 
конференция, организи-

рана съвместно от СА 
„Д. А. Ценов” и Съюза 
на учените в България – 
клон Свищов, бяха пред-

ставени 69 доклада, раз-
работени от 83 автори 
от България, Португа-
лия, Полша, Молдова, 
Украйна. Дискусиите се 
проведоха в две секции, 

които бяха ориентира-
ни по съответните те-
матични направления: 
„Икономикс, финанси, 

застраховане, социал-
но дело”; „Мениджмънт, 
маркетинг, международ-
ни отношения, планира-
не, информационни тех-
нологии”; „Счетоводство, 

контрол, анализ, статис-
тика”; „Икономика на от-
раслите”. Следствие на 
ползотворните дискусии 

бяха изведени 
редица пробле-
ми в различ -
ните области, 
очертани бяха 
р а ц и о н а л н и 
предложения 
и решения. В 
з а к л ю ч е н и е 
всички участ-
ници в научния 
форум изрази-
ха своето ста-
новище относ-
но проблемите 
и предизвика-
телствата пред 
икономически-
те наука и обра-
зование през 
XXI век.

С л е д  ко н -
ф е р е н ц и я т а , 
председателят 

на СУБ проф. Петкова по-
сети Академичния музей 
и положи подпис в лето-
писната книга на Свищов-
ското висше училище.

Международна конференция посвети Академията на 80-годишнината на СУБ

Меморандум за сътрудни-
чество сключиха СА „Д. А. 

Ценов” и Българското нацио-
нално радио. Документът бе 
подписан в Свищов от рек-
тора, доц. Марин Маринов и 
генералния директор на БНР, 
Милен Митев. Подчертавайки 
ролята на Свищовската акаде-
мия за региона, Митев заяви: 
„Ще се радваме да отразява-
ме Вашите дейности и пости-
жения, да чуваме гласовете 
на Вашите преподаватели – 
експерти в нашия ефир”. Той 
сподели, че извън столицата 
БНР има регионални програми 
от още 8 български града, къ-
дето могат да бъдат разкрити 
стажантски програми или по-

тенциални места за бъдеща 
реализация на свищовски 

студенти.
Сред основни направления 

на сътрудничеството ще бъдат: 
популяризиране на обучител-
ни кампании и инициативи 
на СА „Д. А. Ценов”; сътруд-
ничество при провеждане на 
информационни кампании 
за прояви, организирани от 
страните; подготовка на съв-
местни проекти и публични съ-
бития; участие на академични 
преподаватели в обучения на 
персонал; срещи, лекции, ко-
ментари, анализи, експертизи, 
консултации, други обучителни 
прояви и събития, организира-
ни от двете институции.

Академията сключи меморандум за сътрудничество 
с Българското национално радио

Кръгла маса „Връзката теория 
и практика между университетите, 
обучаващи по статистика, и НСИ“ 
организира Националният статисти-
чески институт. Във форума участваха 
директори на дирекции и експерти от 
НСИ и преподаватели по статистика 
от УНСС, ИУ-Варна, СА „Д. А. Ценов“ 
– Свищов и Стопанския факултет на 
СУ „Св. Кл. Охридски“. Свищовската 
академия беше представена от члено-
ве на катедра „Статистика и приложна 
математика“: доц. Пламен Петков – ръ-
ководител на катедрата, доц. Маргари-
та Шопова, доц. Любомир Иванов, гл. 
ас. Тихомир Върбанов и гл. ас. 
Евгени Овчинников.

Кръглата маса се проведе 
в три сесии. В първата бяха 
представени възможностите 
за публикуване на резулта-
тите от научни изследвания в 
специализираното списание 
„Статистика“, участието на 
експерти от НСИ в комисиите за 
държавни изпити във висшите 
училища, придобиване на ОНС 
„доктор“ от служители на НСИ. Втората 
сесия беше посветена на обучението 
по статистика във висшите училища. 
Дискутирани бяха възможности за 
усъвършенстване на практическата 
насоченост на учебните планове и 
програми в ОКС „бакалавър“ и ОКС 
„магистър“ по специалностите в об-
ластта на статистиката и работата с 

данни, участието на експерти от НСИ 
при тяхното разработване, както и 
провеждането на стажове на студенти 
в Централното управление и Територи-
алните статистически бюра. Специален 
интерес предизвика презентацията за 
Европейската магистърска програма 
по официална статистика (EMOS) като 
мрежа от магистърски програми на ев-
ропейско равнище. Принадлежността 
към EMOS е знак за качество на една 
магистърска програма и амбицията 
на катедра „Статистика и приложна 
математика“ при СА „Д. А. Ценов” е да 
включи към мрежата EMOS новосъзда-

дената МП „Data analytics and Business 
Statistics“ след акредитирането й от 
НАОА. По време на третата сесия беше 
обсъдено предоставянето на данни от 
НСИ за научни цели. 

Участниците в кръглата маса изра-
зиха задоволството си от проведените 
дискусии и си пожелаха регулярно 
провеждане на подобни форуми.

Наши преподаватели участваха Наши преподаватели участваха 
в национален форум на НСИв национален форум на НСИ
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АИ „Ценов“

ХVII-ата Докторантска 
научна сесия се проведе в 
Стопанска академия „Д. А. 
Ценов” в хибриден формат 
– присъствено и онлайн. 
Научният форум, организи-
ран от Редакционния съвет 
на Годишен алманах „Науч-
ни изследвания на докто-
ранти”, откри главният ре-
дактор на изданието – доц. 
Пепа Стойкова. Тя подчер-
та, че Докторантската на-
учна сесия се е утвърдила 
като традиционен годишен 
форум, който дава възмож-
ност на младите учени в СА 
„Д. А. Ценов” да представят 
своите оригинални авторо-
ви идеи, разработени в об-
хвата на дисертационните 
им трудове. 

Официално приветствие 
към участващите докторанти 
и техните научни ръководи-
тели поднесе ректорът доц. 
Марин Маринов. Той пожела 
на докторантите ползотвор-
на дискусия, обмяна на инте-
ресни идеи и представяне на 
ефективни решения, които са 
открили по пътя на научното 
си израстване.

В тазгодишното изда-
ние на форума, който бе и 
с международно участие, 
са подадени 48 заявки, 
като над 20 от участниците 

пожелаха да направят пре-
зентации в трите направ-
ления на сесията „Адми-
нистрация и управление”, 
„Икономика” и „Туризъм”. 
Докторантската научна 
сесия бе организирана 
чрез паралелни заседания 
на двете секции – „Фи-
нанси, икономикс, застра-
ховане и осигуряване” и 
„Отрасли на икономиката, 

мениджмънт, маркетинг, 
стопанска отчетност”. 

Всички участвали док-
торанти получиха сертифи-
кат за участие в ХVII Док-

торантска научна сесия. 
Предстои рецензиране 
на представените изслед-
вания и отговарящите на 
изискванията ще бъдат 
публикувани като статии 
или студии в поредния брой 
на академичното издание 
Годишен алманах „Научни 
изследвания на докторан-
ти”, което ще се отпечата 
през 2025 година.

Млади учени представиха свои разработки 
на ХVII Докторантска научна сесия

С тържествена церемония 
и множество награди, Друже-

ството за физкултура и спорт 
(ДФС) „Академик” – Свищов 
отпразнува своя 75-годи-
шен юбилей. Тържественото 
честване, което се състоя в 
салона на читалището, орга-
низирано от Община Свищов, 
събра на едно място десетки 
спортисти от по-далечното и 
по-близкото минало. Ректорът 
доц. Марин Маринов бе сред 
официалните лица на цере-
монията по награждаване на 
ветераните на дружеството, 
прославили града и Свищов-

ското висше училище със 
своите постижения в различ-

ни спортове.
Историята 

на ДФС „Акаде-
мик” – Свищов 
започва на 10 
ноември 1949 г. 
в аулата на Вис-
шето училище 
за стопански и 
социални науки 
„Д. А. Ценов”, 
когато се про-
вежда събра-
ние за учредя-
ване на Добро-
волна спортна 
о р г а н из а ц и я 
на студентите, 

приела името „Академик”. 
През годините свищовското 
дружество печели стотици 
отличия в областта на леката 
атлетика, футбола, вдига-
нето на тежести, спортната 
гимнастика, хандбала и др. 
Футболът е основния спорт – 
през 1977 г. „Академик” става 
за първи път член на „А” РФГ, 
а през 1978 г. достига до най-
големия си успех, като играе 
полуфинал за Купата на Съ-
ветската армия. След рефор-
ма през 1985 г. се създава 

професионален футболен 
клуб „Академик” – Свищов и 
през сезон 1985–86 година по-
стига своя най-висок резултат 
в „А” група – „студентите” се 
класират на 11-о място.

Кметът на Свищов д-р 
Генчо Генчев отправи при-
ветствие към спортистите и 
гостите на тържеството, сред 
които бяха Бончо Генчев – ле-
генда от звездния футболен 
тим в САЩ ’94 и председа-
тел на зоналния съвет на 
БФС – В. Търново, Валентин 
Михов – почетен гражданин 
на Свищов, който като сту-
дент в СА „Д. А. Ценов” /тога-
ва ВФСИ/ облича фланелката 
на футболен клуб „Академик” 
и играе за клуба до 1978 г.

Ректорът на Академията 
удостои с отличия бивши сту-
денти, които през годините 
са били активни спортисти 
и треньори, и са допринесли 
за успехите на своите отбо-
ри. Ректорът доц. Маринов 
и Емил Перушанов, предсе-
дател на УС на „Академик” 
– Свищов и възпитаник на СА 
„Д. А. Ценов” получиха плаке-
ти от името на завършилите 
студенти – футболисти на ФК 
„Академик”.

ДФС „Академик” – Свищов 
отпразнува 75-годишен юбилей

На 25-годишнината 
от дипломирането на 
спец. „Счетоводство и 
контрол”, Випуск ’1999 
Академията бе домакин 
на незабравима алумни 
среща, която събра над 
100 бивши студенти от 
различни точки на света, 
за да отбележат своята 
свързаност с родната 
Алма Mатер. Събитието 
започна с приветствие 
от зам.-ректора доц. 
Здравко Любенов, който 
подчерта важност та 
на устойчивата връзка 
между Висшето училище 
и неговите възпитаници. 
Приветствие към своите 
колеги поднесе доц. Ра-
досвета Кръстева-Хри-
стова – председател на 

Алумни клуб „Счетовод-
ство и контрол – випуск 
1999”.

Сред най-емоционал-
ните моменти на среща-
та бяха видео обръще-
нията на възпитаници, 
които живеят и работят 
в Северна Ирландия и 
САЩ. Те не успяха да 
присъстват лично, но 
споделиха своите поз-
дравления и благодар-
ности към Свищовското 
висше училище и всички 
участници в срещата. 
Сред присъстващите в 
аулата бяха хора, прис-
тигнали специално за 
събитието от Белгия, 
Германия, Испания и 
Австрия, което добави 
международен нюанс на 
другарската среща и по-
каза глобалното значе-
ние на възпитаниците на 
Стопанската академия.

Акцент на срещата 
на Алумни клуба беше 
благородният акт на да-

рение, направено от 
Цветомир Нанков и не-
говото семейство. Той 
подари на Академичния 
музей свидетелството 
на своя дядо, завършил 
първия випуск на Висше-
то училище в Свищов 
през 1940 г., поставе-
но в оригинален тубус. 
Това дарение бе прието 
като изключителен жест 
на почит и признател-
ност към академичната 
институция, символ на 
наследство и дълбока 
връзка със същността 
на висшето образова-
ние, заради което зам.-
ректорът доц. Любенов 
връчи благодарствена 
грамота на развълнува-
ния Цветомир Нанков.

В рамките на офици-
алната част на срещата 
випускниците положиха 
по стар университет-
ски ритуал Галилеевата 
клетва, която симво -
лизира отдадеността 
на науката и високите 
академични ценности. 
Последваха традицион-
на обща снимка и хвър-
ляне на академичните 
барети пред сградата на 
Ректората и поднасяне 
на цветя пред паметника 
на Дарителя Димитър 
Ценов. Срещата завър-
ши с посещение на Ака-
демичния музей, където 
бившите студенти имаха 
възможност да се докос-
нат до вещи на Ценов, да 
се снимат на неговото 
бюро, да се запознаят с 
последните постижения 
на Академията, а част от 
снимките ги върнаха към 
лични спомени и прежи-
вявания от студентските 
им години. 

Над 100 алумни отпразнуваха заедно 
четвърт век от своето дипломиране

ДФС „Академик” – Свищов 
отпразнува 75-годишен юбилей


